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Résumé :

Le livre intitulé « Problémes de désinences casuelles et modales dans le saint Coran » de
son auteur « Makki Ibn Abi Talib Al-Qaysi » (décédé en 1’an 437 de 1’hégire), est ’un des
principaux ouvrages anciens dans le domaine des études coranique et linguistique. Le livre
se distingue par ses digressions trop fréquentes, ou 1’auteur s’éloigne souvent du sujet
principal de son ouvrage, et commence a traiter d’autres sujets comme les aspects
phonétiques, syntaxiques et sémantiques, en se basant sur les lectures coranique
authentiques et lectures coranique peu communes dans son traitement de ces questions
linguistiques.

Mots clés :

Phoneme - Syntaxe - Signification — Lectures Coranique authentiques et lectures
coranique peu communes.

Abstract :

The work of « Makki Ibn Abi Talib Al-Qaysi » (died in 439 hijri) entitled (The problems of
arabic case system in the holy Quran) is considered to be one of the major traditional works
in the field of Quranic and linguistics studies. The book distinguishes itself from many
studies by its too frequent digressions, where the author often moves away from the main
subject of his work, and starts treating other subjects like phonetical, syntactical and
semantical aspects
, basing himself on authentic and unusual recitations of the Quran in his treatment of these
linguistic questions.

Key words :

Phoneme — Syntax — Meaning — Authentic and unusual guranic recitation.



